
 

 

MUISTIO 

VIRTASALMEN kumppanuuspöytä  

aika: 16.04.2025 klo 17- 18.40 

paikka: kirjasto/kylätalo 

läsnä:  

Kaupungin toimihenkilöitä: khall pj. Soili Moilanen, Seija Laitinen, Heikki Reponen, Tarja 

Frilander, Päivi Majoinen, Jukka Keituri 

Kuntalaisia 50 henkilöä 

 

Asialista: 

1. Edellisen kokouksen muistio.  

Käytiin edellisen kokouksen muistio läpi. Petri Lappi ja Heikki Reponen ottivat kylän 

siistimisestä vastuuta. Toivotut penkit on tilattu ja tulossa. 

 

2. Virtasalmen kylätalon tilanne/purkupäätös 

Kiinteistö teknisen toimen vastuulla. Purkulupa haettu ja se on voimassa 5 vuotta. Valtuusto 

ratkaisee asian ja jos 2027 vuodelle ei varata määrärahaa purkuun ei toteuteta. On todettu 

työryhmällä, että korvaavia tiloja ei ole. Asia vielä keskeneräinen. Jos korvaavia ei ole niin 

rakennetaanko uusi? Kattoa ei tarvitse uusia vielä viiteen vuoteen. Mikään ei kuitenkaan ole 

ikuista. Nykyisellä tasolla isompia remontteja ei tarvita. Ei myöskään ole myynnissä tällä 

hetkellä. Timo Tapiolla on lähes 300 neliön talo myynnissä. Tarjouksia otetaan vastaan. 

Kylätalon kuntoraporttia tutkittu ja pikkasen kostettu havaittu, mutta ei haittaa toiminnan 

järjestämistä. Kuntoraportin mukaan tilat ovat kohtuukuntoisia.  Purkulupa päätökseen voi 

tehdä oikaisuvaatimuksen. Oikaisuvaatimusohjeet laitetaan muistion liitteeksi. Ylläpidetään 

niin kauan, kun varmuus kylätalon kohtalosta on varmaa ja valtuustossa päätetty. 

Kesäaikaan on enemmän asukkaita. Voisiko tänne kylätalolle laittaa matkahuollon 

pakettipisteen. Siitä tulisi tuloja.  Selvitetään käyttökulut ja laitetaan ne muistioon.(Heikki ja 

Seija) Toimitetaan kirjastolle uudet kuntotarkastusraportit. Toive, että myös käyttäjät 

otetaan mukaan rakennuksen jatkosuunnitelmia laadittaessa. 

Voisiko tämän kiinteistön tiloja markkinoida varastotiloina? Varautumissuunnitelma: Voiko 

kylätaloa pitää myös evakointi paikkana tarvittaessa ja suunnitella talolle tälläinenkin 

käyttö!? Luodaan mahdollisuuksia ja olosuhteet sellaiseksi, että etätyön mahdollisuudet 

vahvistuvat sekä mahdollisia uusia muuttajia paikkakunnalle. Myös pop up toimintaa pitää 

kehittää ja vuokrien kautta mahdollistaa tämmöinen satunnainenkin käyttö. Edullisia 

päivävuokrahintoja tulee mahdollistaa. Kyläyhdistys voisi Annen kanssa käydä tästä 

keskustelua. TÄRKEÄ asia!! 

Toive: Voisiko eri viranhaltijat jalkautua palvelua antamaan kylätalolle?  

Seurakunta säilyttää niin kirkon kuin seurakuntatalon ja on valmis tekemään kunnan kanssa 

siinä yhteistyötä.   

 - onko suunniteltu koulun lakkauttamista ja korvaaviksi tiloiksi niitä? 

Koulu halutaan täällä säilyttää ja koulua ei olla lopettamassa. Koulussa koulunjohtajana 

jatkaa Markku Honkala ja oppilaita nyt 40. Oppilasmäärä menee alle 36 vuonna 2027. 

Kaupunginvaltuusto päättänyt että 36 oppilasta pitää olla, jotta koulu voi säilyä. Koulu 

halutaan täällä säilyttää. Voidaanko toimia kaksi opettajaisena - valtuuston päätös tästä 

saatava. Yhteistyötä perhepäivähoito Tilhin kanssa. Koulua kannattaa käyttää monipuolisesti 

ja koulun tilat voivat olla mahdolliset myös muuhunkin käyttöön. Alakoulut säilytettävä niin 

Virtasalmella kuin Jäppilässäkin. Koulukuljetukset kalliita ja matka-aika tulee liian pitkäksi. 



 

 

Kaupunkiin voi jäädä yksi yläkoulu ja kaksi alakoulua. Yksi alakoulu vähenee 

tulevaisuudessa. Lukiossa tällä hetkellä 175 oppilasta. 

 

3. Leirikeskus Monni 

Miksi ei tiedotettu ja otettu kyläläisiä mukaan asian valmisteluun? Ei ole voitu tiedottaa 

ennen myyntipäätöstä. Yhdistyksellä 2025 elokuulle käyttöoikeus ennen myyntiä. Sitten 

menee myyntiin. Kyläyhdistys erittäin pettynyt siihen, miten asia on hoidettu. Osa 

valtuutetuista ei tiennyt mikä Monni on, mutta kuitenkin päättäneet myynnistä. Monnia 

hoidettu talkoilla. Kaupunki korjasi Monnia, jonka jälkeen päätös myynnistä. Päätös 

myynnistä luettu netistä, tosi petetty olo kyläyhdistyksellä ja kyläkläisillä. 

Voidaanko jatkossa ottaa paremmin huomioon jo ennen päätöksentekoa kuntalaisten 

osallisuus jo valmisteluvaiheessa?  

Heikki selvittää vielä jatkosuunnitelmat. Laitetaan muistion liitteeksi. 

Olisiko voinut ennenminkin myydä metsää kuin Monnin? Ulkopuolinen arvioitsija arvioinut 

Monnin arvon. 

 

 4. Saadaanko kesäksi pari penkkiä kylän raitin varteen - kelpaa ihan uudetkin  

Selvitetään mistä penkit saadaan. Tulossa. 

 

5. Pieni puistomainen metsikkö on edelleen siistimättä 

Paloaseman viereinen puistikko siivoamatta. Heikki, Petri ja Pekka seurakunnasta tekevät 

tässä yhteistyötä ja ottivat tästä kopin.. 

 

 6. Kunnollinen ilmoitustaulu, johon saa kiinnitetyksi "paljain käsin" ilmoituksia 

Heikki Reponen ottaa tästä kopin tekniseen toimeen ja hoitaa kylälle kunnollisen 

ilmoitustaulun. 

 

  7.  Kukkaistutukset tulevaksi kesäksi 

Putkosen Anna aina hoitanut aikaisempina vuosina. Nyt kun talossa ei joka päivä toimintaa 

kastelussa oma ongelma. Kunnolliset altakasteluruukut paikalle, Heikki Reponen ottaa 

tästäkin kopin.  

  8.  Ajankohtaista 

Seutuopistolle hyvin toiveita kursseista kiitos siitä. Kirjaston tekoäly koulutus hyvä ja saatu 

siitä hyvää palautetta. Jatkuu vielä syksyllä. Satutuokiot jatkuvat myös syksyllä. 

     Tärkeää markkinoida kylää enemmän.  

 

Kiitos osallisuudesta. 

muistion kirjasi Seija 

 


